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1. Velkommen 

I Karoline Steens fravær bød Jesper Munch Jespersen velkommen og påtog sig 

opgaven som mødeleder. 

1.1 Velkomst og bordet rundt (O) 

Steffen Nissen oplyste, at Odense kommune er kommet på debitorsystemet, hvilket 

lykkedes over al forventning.  

Jakob Heide kommenterede overordnet på Governance og Produktstrategi med 

udgangspunkt i sin rolle i Det Digitale Folkebibliotek. Jesper Munch Jespersen 

henviste til de konkrete punkter senere på mødet.  

Kristine Nygaard Ledet orienterede om, at Aalborg overgår til OPUS omkring nytår. 

Erik Hofmeister oplyste, at der under Slots- og Kulturstyrelsen er et arbejde i gang 

om det interne urbane lånesamarbejde. Der er en udfordring på kompetencer (fx 

mange nye medarbejdere uden biblioteksfaglig baggrund). 

1.2 Orientering om formandskab af styregruppen 

Jesper Munch Jespersen orienterede om, at kontorchef Karoline Amalie Steen fra 

KL overtager rollen som formand for styregruppen efter Laila Kildesgaard. 

2. Udbud af fælleskommunalt bibliotekssystem 

2.1 Overordnet tidsplan (O) 

Katrine von Freiesleben gav en kort status på udbuddet og orienterede om den 

reviderede tidsplan, som giver teamet i KOMBIT ekstra tid til nødvendig involvering 

og afdække behov i bibliotekssektoren. Det tager tid at behandle alle input fra de 

mange workshops.  

Det blev pointeret at udrulningen Folkebibliotekernes CMS er planlagt til 2023, og 

det er hensigtsmæssigt, at det ikke udrulles samtidig med et nyt FBS. 

2.2 Ejerskabsstrategi 

Katrine von Freiesleben orienterede om forløbet med at fastlægge rettighedsmodel 

for udbuddet. På leverandørmøderne i juni blev der udtrykt skepsis over kravet om 

brugsret til kildekoden.  

Det tog styregruppen til efterretning og det blev drøftet, at man ønsker et 

velafprøvet system med lave skifteomkostninger og mulighed for at få andre til at 

udvikle fx APIer til systemet. Der var desuden enighed om at den fælleskommunale 

infrastruktur skal bruges. 
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KOMBIT arbejder videre med ejerskabsstrategien og indkalder til et ekstraordinært 

styregruppemøde i uge 41, så det kan blive endeligt godkendt inden BDI Årsmødet 

den 25. oktober 2022. 

2.3 Opbakning fra styregruppen (D) 

KOMBIT bad om styregruppens opbakning til, at der ikke indarbejdes en 

betalingsfunktionalitet i FBS 2.0.  Alle kommuner vil skulle benytte 

debitorintegrationen, når de tager FBS 2.0 i anvendelse.  

Styregruppen bakkede op om, at implementering af debitorintegrationen skal være 

en del af FBS 2.0 og dermed af tilslutningsmaterialet. Det blev afvist at give 

kommunerne mulighed for at tilkøbe et betalingshåndteringsmodul, hvilket 

formodentlig ville blive meget dyrt. 

Det blev foreslået, at KL og bibliotekschefforeningen taler med de pågældende 

kommuner og biblioteker, hvis der fortsat er kommuner, der er skeptiske, når vi 

nærmer os overgangen til ny kontrakt.  

2.4 Tilslutningsproces 

Katrine von Freiesleben præsenterede kort tilslutningsprocessen. KOMBIT vil 

indkalde til et ekstraordinært styregruppemøde i uge 41, så tilslutningsmaterialet 

kan blive udsendt inden BDI Årsmødet den 25. oktober 2022. Prisen for den 

kommende løsning forventes i lighed med KOMBITs øvrige løsninger at følge 

borgertallet. 

Styregruppen tilsluttede sig den foreslåede tilslutningsproces. 

3. Økonomi 

Punktet udskydes til næste møde.  

4. Oplæg om ny BDI-organisation og -governance 

4.1 BDI-organisation og -governance  

Jesper Munch Jespersen præsenterede KOMBITs forslag til en forenklet BDI-

organisation.  BDI Styregruppen, faggrupper og leverandørstyregrupper for hhv. 

FBI og FBS. CAB og udvalget for Supplerende Biblioteksdata fastholdes Der 

lægges op til at Porteføljegruppen og Prioriteringsudvalget afvikles. Yderligere kan 

der etableres ad hoc grupper som fx advisory board eller faggruppe til FBS 2.0. 

  

Styregruppen roste den præsenterede forenkling, men efterspurgte også lidt prosa, 

der kan forklare repræsentation og hvordan og af hvem ændringer håndteres.  
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Erik Hofmiester ønskede at få yderligere en repræsentant fra FFU med i 

faggruppen, hvilket der var enighed om. 

Det blev drøftet, hvorvidt årsmødet kan bruges anderledes, fx til at få flere input og 

mere inspiration. KOMBITs nye forretningsfællesskaber arbejder i den retning.  

Den endelige godkendelse af den ændrede governance skal godkendes i KL og 

Kulturministeriet. Styregruppen ønskede, at oplægget kan præsenteres på 

årsmødet. KL vil undersøge med ministeriet, om det kan lade sig gøre. 

5. Oplæg om ny BDI produktstrategi 

Jesper Munch Jespersen gav en kort præsentation af BDI produktstrategien.  

Styregruppen kvitterede for et fint oplæg. Der var et par kommentarer til materialet, 

som KOMBIT vil indarbejde.  

Der var enighed om, at en egentlig høring ikke er nødvendig. Produktstrategien skal 

præsenteres på årsmødet, og det skal tydeligt fremgå, hvad man får for pengene, 

og hvorfor KOMBIT/BDI laver en produktstrategi. Derefter kan strategien endeligt 

vedtages på det efterfølgende styregruppemøde. 

Det blev kort drøftet, hvordan strategien bedst kan præsenteres på årsmødet og i 

hvilken udstrækning medlemmerne af styregruppen kan medvirke. 

KOMBIT arbejder videre med formuleringer og udsender til Styregruppen inden 

årsmødet. 

6. Drift og videreudvikling 

6.1 Drift og videreudvikling 

Det er ikke oplevelsen, at det hele kører uden problemer. Styregruppen ønskede, at 

fx forsinkelser på API blev kommenteret i bilagene. 

6.2 Appeldata  

KOMBIT trak indstillingen tilbage, da der ikke var fuld afklaring om finansieringen. 

Der var en kommentar om, at Appeldata er alt for dyre, og at der er tvivl om, 

hvorvidt der på visse områder er tale om dobbeltbetaling. 

Emnet bliver taget op på næste møde. 
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6.3 Samarbejde vedr. udrulning af Folkebibliotekernes CMS 

KOMBIT orienterede styregruppen om, at KOMBIT oplever ikke at være blevet 

involveret tilstrækkeligt i forbindelse med udrulning af Folkebibliotekernes CMS. 

Løsningen udrulles om kort tid og har indvirkninger på infrastrukturen, hvorfor det er 

vigtigt at KOMBIT også inddrages i udrulningen 

Der har manglet gensidige oplysninger om udviklingsstatus (Infrastrukturen og 

Next-projektet). 

7. Kommunikation 

7.1 BDI Årsmøde 

Årsmødet, som holdes den 25. oktober i København, er under planlægning.  

Det blev drøftet hvor meget tid, der skal afsættes til produktstrategien. Måske kunne 

man folde strategien ud med eksempler i små korte oplæg (et lag dybere ned). 

Deltagerne skal involveres, og det blev foreslået at holde workshops af 30 min 

varighed. På det seneste årsmøde var der en række korte pitches, hvilket havde 

været godt, og muligheden for, at det var medlemmer af styregruppen, der 

pitchede, blev vendt. 

7.2 FBI-dag 

Der holdes FBI-dag den 23. september med 60 deltagere fra stat og kommuner. 

8. Eventuelt 

På spørgsmålet om fordelingen af pladser på de FBS 2.0 Workshops, der er i gang, 

svarede KOMBIT, at der har været større interesse end der har været pladser på 

tre, Det har været et solidt arbejde med at fordele pladserne, men en af 

tilbagemeldingerne har været et ønske om flere workshops. 

Man skal dog være opmærksom på, at opgaven for deltagerne ikke er at tilpasse 

Cicero eller stille ønsker til skærmbilleder. 

I forbindelse med udformningen af krav, skal det måske drøftes med ledelserne, at 

et nyt system kan kræve tilpasning af arbejdsgange. 

Næste møder: 

Næste ordinære møde er mandag den 21. november 2022 kl. 12.00 -16.00. 

Et ekstraordinært møde vil blive indkaldt medio oktober. 

Møderne i 2023 skal fastlægges. 


